
J E G Y Z Õ K Ö N Y V 
  
  
Készült: Szuhakálló Községi Önkormányzat Képviselõ-testületének 2006. szeptember 21-
én 14:00 órai kezdettel megtartott nyílt ülésérõl. 
  
Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal tanácsterem  

Szuhakálló, Kossuth L. út 7. 
  
Jelen vannak:   7 képviselõ-testületi tag: 
  

Tinyó  Ottó     polgármester 
Csiszárik János   képviselõ 
Csorba  Tibor   képviselõ 
Suga  László             képviselõ 
Váncza Györgyné  képviselõ 
Dányi  József   képviselõ 
Mertusné Varga Katalin  képviselõ 
 

Távol maradt: 
Dobos István    alpolgármester 
 

  
Tanácskozási joggal jelenlévõ meghívottak: 
  

- az ülés egész tartamára: 
  
     Dr. Herczeg    Tibor   jegyzõ 
     Csiszárik  Jánosné   tagintézményvezetõ 
   Gergely Judit   óvodavezetõ 
  
 
Lakosság részérõl megjelent:    1 fõ 
 

- -          jegyzõkönyvvezetõ: 
  
 Pollákné Nagy Beáta ügykezelõ 

  
 
Tinyó Ottó polgármester  köszönti a képviselõ-testület tagjait, a tanácskozási 
joggal megjelent intézményvezetõket. 
  
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a megválasztott 8 képviselõbõl az 
ülésen jelen van 7 fõ, így az ülést megnyitja. 
  
Javaslatot tett a meghívóban feltüntetett napirendi pontok megtárgyalására: 
 
A képviselõ-testület így a meghívóban feltüntetett napirendeket tárgyalta meg, az 
alábbiak szerint.: 
 
 
 
 

id13944968 pdfMachine by Broadgun Software  - a great PDF writer!  - a great PDF creator! - http://www.pdfmachine.com  http://www.broadgun.com 



 

 

2 

 

N a p i r e n d  
 

Npr. Tárgy Elõterjesztõ 

1. A 2002-2006. közötti önkormányzati ciklus értékelése Tinyó Ottó 
polgármester 

2. Indítványok, javaslatok 
     

 
 
Tinyó Ottó polgármester tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy a cikluszáró 
képviselõ-testületi ülésen Dobos István alpolgármester úr betegsége miatt, nem tudott 
megjelenni. 
A képviselõ testület elmúlt ülésén kifejezett köszöntõ szándéknak megfelelõen a mai 
nap folyamán az alpolgármestert lakásán felkereste és a képviselõ testület nevében 
megköszönte az elmúlt 16 évi tevékenységét. 
Dobos István alpolgármester a polgármesteren keresztül tolmácsolta köszönetét az 
elmúlt idõszak együttmûködéséért képviselõ társai számára. 
 
 
Tinyó Ottó polgármester tájékoztatta a képviselõ-testületet, hogy a Gárdonyi Géza 
Általános Iskola, mint az Ádám Jenõ Központi Általános Iskola tagintézménye 
szeptember 1-jével megkezdte a mûködését, a társulás szervezeti formái a 
munkavégzés keretei létrejöttek, kialakulóban vannak.  
A tagintézményi költségvetés a gazdálkodási vezetõvel egyeztetésre került, korrekt 
utolsó negyedévi kiadástervezéshez, azonban még a bevételeke jogcímei és a 
létszámadatok pontosítása szükséges. 
A beiskolázási támogatásokról a lakosság értesítése megtörtént, az igénybejelentések 
és a kifizetések folyamatban vannak. 
 
 

I.  N A P I R E N D 
  
 

Tárgy: A 2002-2006. közötti önkormányzati ciklus értékelése 
Elõadó: Tinyó Ottó 

polgármester 
 
 
A képviselõ testület a jegyzõkönyv elõterjesztése alapján tárgyalta meg a napirendet, 
melyet Tinyó Ottó polgármester az alábbiakkal egészített ki: 
 
A ciklusértékelés a 2002. november 4-ei alakuló ülésen bemutatott és a képviselõ 
testület által jóváhagyott polgármesteri programban megfogalmazottak 
figyelembevételével történt. 
 
A ciklusban a legfontosabb célkitûzés az önkormányzat önállóságának megõrzése 
volt, az intézmények önálló üzemeltetése, úgy hogy a feladatellátás színvonalában 
csökkenés ne következzen be. 
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A Polgármesteri Hivatal önállósága fennmaradt, az óvodánál jelentõs gyermeklétszám 
növekedés következett be, az Általános Iskolánál azonban � elsõsorban a 
megváltozott finanszírozási feltételek miatt � 2006. szeptember 1-jével 
Intézményfenntartó Társulást kellett létrehozni. 

Az önkormányzati alkalmazottak létszámában változás nem következett be, a 
személyekben is az állandóság volt tapasztalható. A település lakosságszáma is 1100 
fõ körül állandósult. 

Az önkormányzat törekedett bevételei növelésére, így iparûzési adót illetve 
szemétszállítási díjat vezetett be. 

A közhasznú és közcélú foglalkoztatás keretei között jelentõs létszámú alkalmazásra 
került sor, melynek köszönhetõen a foglalkoztatottak ellátták a település- és 
intézményüzemeléssel kapcsolatos feladatok jelentõs részét, emellett több 
beruházásnál is tevékenyen részt vállaltak pl.: iskola felújítás, orvosi rendelõ bõvítés. 

A négy év legnagyobb beruházása az Általános Iskola felújítása és bõvítése volt, 
melynek eredményeképpen a környék legszebb iskolája létesült Szuhakállóban. 

Az elmúlt négy év rendkívül nehéz idõszak volt az önkormányzat számára, azt 
folyamatos likviditási problémák jellemezték. 

A MÁV Zrt-vel több évi tárgyalás után sem sikerült megállapodni a belterületi 
ingatlanok megvételérõl. 

Az ISPA projekt keretei között a Múcsonyt - Szuhakállót elkerülõ út építése nem 
kezdõdött meg. 

A településen civil szervezetek polgárõrség nem jött létre, az egyetlen komoly helyi 
szervezõdés a Rozmaring népdalkör is megszûnt. 

 

A ciklusértékeléssel kapcsolatban az alábbi kérdések, vélemények, hozzászólások 
hangzottak el. 

 
Dányi József képviselõ elmondta, hogy abban valóban szerepelnek az elmúlt idõszak 
meg nem valósult célkitûzései is.  

Az egymûszakos tanítás létrehozása nemes célkitûzés volt, azonban az intézmény 
önállóságát nem sikerült megõrizni, fenntartani. Ha idõben és komolyan elkezdõdnek 
a társulási tárgyalások a környezõ településekkel, elsõsorban Rudolfteleppel akkor 
reális esély lett volna arra, hogy a szuhakállói iskola ne tagintézménnyé váljon, hanem 
székhelyintézmény legyen. 

A MÁV-val folytatott tárgyalások évek óta eredménytelenek, azokat talán 
hatékonyabban, körültekintõbben, célratörõbben kellett volna folytatni, hiszen az 
érintett területek az egyetlen fejlõdési lehetõséget jelentik a település beépíthetõsége 
szempontjából. 

A cikluszáró pénzügyi jelentésben foglaltak, számára nem nyújtanak olyan meggyõzõ 
képet az önkormányzat pénzügyi helyzetének stabilitásáról, mint azt a polgármester 
ciklusértékelése tartalmazza. Összeszámolva mintegy 24 M Ft kötelezettség terheli az 
önkormányzatot, különbözõ jogcímeken, mely mellett jelentõs összegû a 
felhalmozódott behajthatatlannak tûnõ kintlévõség is. 

Az önkormányzat által szervezett kulturális eseményektõl, rendezvényektõl el kell 
különíteni az intézmények rendezvényeit, azok az ott dolgozók, az intézményvezetõk 
érdemei, eredményei. 
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A polgárõrség létrehozásának kezdeményezését másképp lehetett volna tenni. A 
közelmúltban beszélt a településen élõ két rendõrrel, akik e tárgykörben segítségüket 
felajánlották. A polgárõrség létrehozható és mûködtethetõ tárgyi és személyi feltételek 
biztosításával. 

A múcsonyi bérlakások értékesítése körül történtek, az elmúlt évek eseményei, a 
kifizetett összeg nagysága, idõbenisége, tulajdonjog át nem vezetése, sok kérdést 
vetettek fel benne. Az adásvétel tárgyát, lebonyolítását ill. annak körülményeit nem 
lehet minõsíteni. 

A ciklusértékelés utalást tartalmaz a kisnemesi lakóház értékesítésére, a képviselõ 
szerint azt magánszemély vette meg, nem az önkormányzat, tehát ez nem az 
önkormányzat érdeme. 

 
Az elhangzott felvetésekre Tinyó Ottó polgármester a következõ válaszokat adta. 
 
A kisnemesi lakóházat valóban magánszemély vásárolta meg, aki az életveszélyessé 
vált épület megmentését, felújítását el is kezdte. 

Polgármestersége elmúlt 16 évében, az ingatlan önkormányzati tulajdonba való 
kerülését szerette volna elérni, azonban hol anyagiak, hol képviselõ-testületi 
hajlandóság híján nem kerülhetett sor. Véleménye szerint a kúria felújításával olyan 
közösségi színtér jöhetett volna létre Szuhakállóban, mely programjaival sok 
lehetõséget jelentett volna a község életében. 

Az önkormányzat mindent megtett azért és jelentõs segítséget nyújtott ahhoz, hogy az 
ingatlan megmenthetõ legyen, azt a jelenlegi tulajdonos megvásárolja. 

Az önkormányzat pénzügyi helyzetének egyensúlyának megítélése lehet különbözõ, 
az relatív. A környéken egy-két nagyobb település stabil pénzügyi helyzetbe került, ám 
a többsége sokkal rosszabb gazdasági körülmények között mûködik. 

A képviselõ testület 1998-ban hitelfelvétellel kezdte a ciklust. 2002-ben áthúzódó hitelt 
vitt tovább, a jelenlegi áthúzódó hitelek nem érintik hátrányosabban a települést, mint 
az elõzõ idõszak kötelezettségei. 

Az önkormányzatnak az elõzõ ciklusokban vagyona, ingatlanjai értékesítésébõl 
(gázvagyon, épületek stb.) jelentõs bevétele származott, melyek a beruházások 
kiadását részben fedezték. 

Ez azonban a 2002-2006-os ciklusra mán nem volt elmondható, a 2005-ben 
megvalósult iskola-beruházás saját forrása, így nagyrészt csak hitelekbõl volt 
biztosítható, mely hitelek felvételérõl, azok mértékérõl a képviselõ testület döntött. 

A beruházás, az elnyert több mint 70 M Ft pályázati támogatás rendkívül sikeresnek 
mondható. Az iskola felújítása, bõvítése kapcsán a teljeskörûségre való törekvés 
eredményezte azt, hogy olyan tevékenységek, beszerzések is megvalósultak, melyek 
az eredeti tervekben nem szerepeltek, azok jelentõs költségtöbbletet okoztak. 

A múcsonyi bérlakások értékesítésének minden körülményét a képviselõ testület 
ismerte, több alkalommal tárgyalta, arról többször készült írásban tájékoztatott 
beszámoló, szükség esetén ez a jövõben is rendelkezésre áll. 
Az értékesítés gazdasági számviteli oldalát a belsõ ellenõrzés mellett, az ÁSZ és az 
APEH is ellenõrizte, hiányosságot nem találtak. 
A bérlakásokat egyetlen esetben lehetett volna kedvezõbb feltételekkel eladni:  
Ha az önkormányzat nem tulajdoni hányadot értékesít, hanem tiszta tulajdont. A 
vagyonmegosztás azonban Múcsonnyal nem így jött létre. 
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A Provideál Kft. 6 M Ft-ot fizetett részletekben az ingatlanokért és mintegy 1,5 M Ft 
tartozást vállalt át.  

Az intézményi rendezvények és az önkormányzati rendezvények kapcsolatáról az 
intézményvezetõk tudnának nyilatkozni. Az intézményi rendezvények önkormányzati 
segítség nélkül nem jöhettek volna létre. A probléma inkább az, hogy ezeken a 
rendezvényeken a képviselõk egy része nem vesz részt, meghívás ellenére sem. A 
rendezvények milyenségén azon, hogy ez nagy sok pénzbõl megvalósuló rendezvény 
legyen-e a településen, vagy a jelenleg megvalósuló forma kisebb rendezvények, el 
kell gondolkodni. 

A polgárõrség létrehozására két alkalommal is történt kísérlet a Megyei Polgárõr 
Szövetség és a Kazincbarcikai Rendõrkapitányság segítségével, érdektelenség miatt 
az egyesület nem jött létre. 

Bebizonyosodott, hogy a MÁV területek átvételére külsõ segítség nélkül nem kerülhet 
sor, a MÁV-val több alkalommal folytatott parttalan tárgyalások ezt bizonyítják. A 
tárgyalások sikerességéhez a külsõ segítséget több alkalommal is megkérte. 

A szennyvízberuházás megvalósulására az önkormányzat a ciklusban törekedett, 
minden évben került pályázat benyújtásra, különbözõ társulások formájában, 
Szuhakálló lakosság számánál fogva nem pályázhatott sikeresen önállóan, a Múcsony 
által választott út, pedig véleménye szerint nem felvállalható. 

 
Váncza Györgyné képviselõ a négy éves önkormányzati ciklust részben sikeresnek 
értékelte, több esetben úgy véli, késve értesültek dolgokról, eseményekrõl, késve jutott 
el hozzájuk információ.  

A szennyvízberuházás kapcsán a település nem haladt egyrõl a kettõre, a környezõ 
településeken az infrastrukturális fejlõdés megvalósult, Szuhakálló minderrõl lekésett. 

A következõ képviselõ-testületnek megoldást kell találnia arra, hogy a beruházás 
elkezdõdjön és be is fejezõdjön. 

A kisnemesi lakóházat megvásárló magánszemélyek törekednek az ingatlan 
felújítására. Hatszemközti egyeztetés során a polgármesternek tettek egy olyan 
ajánlatot, hogy a mûemlékházat vásárolja meg az önkormányzat. Az új 
tulajdonosoknak csak az ingatlanhoz tartozó telek és az azon található építmények 
kellettek volna, a polgármester viszont elutasítólag nyilatkozott errõl az ajánlatról. 

A 2005-ben megvalósult iskola-beruházás sikeres volt, nagy értéket képvisel a 
településen, sajnálatos azonban, hogy az intézmény önállóságát nem tudták 
megõrizni. 

A község kulturális- és sport életére a következõ testületnek nagyobb gondot kell 
fordítania, azt a fiatalok számára vonzóbbá kell tenni.  

Összességében a képviselõ-testületnek nincs szégyenkeznivalója, sokszor kellett szorult 
helyzetben, kész tények alapján döntést hozniuk, a jövõben ezekre a döntésekre több 
elõkészületi idõt kellene biztosítani. 

 
Tinyó Ottó polgármester az elhangzottakra az alábbiak szerint reagált. 

A szennyvízberuházás megvalósítása során Kurityánhoz nem lehetett csatlakozni, az 
önkormányzat különbözõ társulásokban vett és vesz részt a beruházás megvalósítása 
érdekében. Szuhakálló az a településfajta, amely nagyságánál és lakosságszámánál 
fogva önállóan nem tud ilyen beruházást megvalósítani. 
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A képviselõ-testület a 2002-2006-os ciklus elején kiemelt célként, az Általános Iskola és 
tornaterem bõvítését fogadta el, errõl döntött, ez a beruházás megvalósult, mely 
mellett egyéb jelentõs fejlesztésekre, így a szennyvízhálózat kiépítésére nem maradt 
lehetõség.  

A kisnemesi lakóházzal kapcsolatban elhangzott ajánlatot, elhangzásakor és jelenleg 
sem tartotta célszerûnek, az önkormányzat számára a lakóház önálló megvásárlása és 
felújítása, a további hasznosíthatóság korlátozottsága miatt nem lett volna 
gazdaságos. 

Az óvoda mögött található sportpályák alkalmasak arra, hogy a fiatalok ott 
szabadidejüket eltöltsék, sajnos ez szinte minden esetben rongálással, károkozással 
párosul. 

 
Suga László képviselõ az elhangzottakhoz az alábbiakat fûzte hozzá. 

Valóban fel lehet sorolni, hogy mi minden megvalósítására lenne még szükség a 
településen, de az eltelt önkormányzati ciklus meghatározó beruházása az iskola-
beruházás volt, amikor errõl döntött a testület tisztában volt azzal, hogy egyéb 
fejlesztési igényekre nem marad forrása.  

A községi rendezvényeket lehet, hogy át kellene gondolni, hiszen azokon legtöbbször 
önkormányzati dolgozók és az intézményvezetõk vesznek részt, meg kellene fontolni az 
úgynevezett �falunap� tartását. 

A polgárõrség megalakulásával kapcsolatban elmondta, hogy kétszer is részt vett 
alakuló ülésen, az egyesület megfelelõ számú jelentkezõ hiányában nem jött létre. 

 
Tinyó Ottó polgármester reagálva az elhangzottakra elmondta, hogy át kell gondolni, 
hogy egy nagyobb rendezvényt tartson az önkormányzat évente, vagy maradjon a 
jelenlegi több kisebb rendezvénynél. 

 
Csiszárik János képviselõ hozzászólásában elmondta, hogy jelöltként nem indul a 
képviselõ választáson. Megköszönte képviselõtársai elmúlt négy éves munkáját és azt 
a segítséget, amit képviselõi munkájához kapott.  

Az eltelt négy évet sikeres idõszaknak értékelte, de véleménye szerint egyes 
kérdéseket át kell gondolni. Így meg kell gondolni a pénzintézetváltást, hiszen a 
Sajóvölgye Takarékszövetkezet kirendeltséggel rendelkezik a településen, 18 
önkormányzatnak vezeti a számláját, ezen önkormányzatok részére egyéb forrásokat 
is biztosít. 

Rendezni kell az egyházzal a kapcsolatot, a településnek és az egyházközösségnek 
nem szabad elkülönülnie, az egyházi szervezetnek elõtérbe kell kerülnie. 

A képviselõ-testületi elõterjesztések bõségesek, magas színvonalúak voltak, de kevés 
felkészülési idõ maradt, egy-egy testületi ülésre való felkészülésre és döntésre. 

 
Tinyó Ottó polgármester reagálva az elhangzottakra elmondta, hogy véleménye 
szerint az egyházzal rendezett a kapcsolat. 

Az önkormányzat az OTP Bank Rt-nél vezeti a számláját, a pénzintézetváltás a 
képviselõ testület hatáskörébe tartozik. 
 
Mertusné Varga Katalin képviselõ hozzászólásában elmondta, hogy a négy év alatt a 
képviselõ testület nem tétlenkedett, azonban voltak olyan területek, amelyekre több 
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figyelmet kellett volna fordítani, így pl.: szennyvízberuházás, rendezvények 
lebonyolítása, a polgárõrség létrehozásának kezdeményezése.  

A településre sok fiatal család költözött be, s meg kell tenni mindent annak 
érdekében, hogy ez a folyamat megmaradjon, még többen válasszák lakóhelyül 
Szuhakállót. 

A Szociális, -és Egészségügyi Bizottság elnökeként sikeresnek értékelte a bizottság 
elmúlt négy éves tevékenységét, kiemelte a döntés elõkészítés és végrehajtás 
precízségét, pontosságát, melyért kifejezte köszönetét Fazekas Józsefnének, a 
Polgármesteri Hivatal ügyintézõjének. 

 
Dr. Herczeg Tibor jegyzõ megköszönte a képviselõ testület tagjainak elmúlt négyévi 
munkáját, azt a korrekt hozzáállást, mellyel lehetõvé tették, hogy az általa vezetett 
Polgármesteri Hivatal sikeresen ténykedjen. 

Gergely Judit óvodavezetõ és Csiszárik Jánosné iskolavezetõ megköszönték a 
képviselõ testület korrekt együttmûködését. 

 

Az ülésen megjelent Dr. Proczner Vilmos, ezt követõen azzal a kérdéssel fordult a 
polgármesterhez, hogy a Képviselõ-testület Szervezeti,- és Mûködési Szabályzata 
értelmében felszólalhat-e az ülésen. 

Miután Tinyó Ottó polgármester közölte vele, hogy nem, Dr. Proczner Vilmos elhagyta 
a képviselõ testület ülését és jelezte, hogy mondanivalóját majd más fórumon teszi 
közzé. 

 
 
Indítványok, Javaslatok: 
 
 

1. A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati Társulás 
mûködésével kapcsolatos képviselõ-testületi döntések. 

 
Tinyó Ottó polgármester ismertette a képviselõ-testülettel a Sajó-Bódva Völgye és 
Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati Társulás mûködésével kapcsolatos 
képviselõ-testületi döntést igénylõ elõterjesztéseket. 
 
A képviselõ testület az elõterjesztéseket tudomásul vette és valamennyi javaslat 
tárgyában egyhangú (7 igen) szavazattal az alábbi határozatokat hozta. 
 
 

42/2006 .  (09 .21 . )  s z .  Képv i se lõ - t es tü le t i  ha tá ro za t :  
 
Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társuláshoz való csatlakozás elfogadása. 
 
Szuhakálló Községi Önkormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta 
Domaháza Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési 
Önkormányzati Társuláshoz való csatlakozását. 

 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester 
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43/2006 . (09 .21 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  ha tá roza t :  
 

Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodás módosításának elfogadása. 
 
Szuhakálló Önkormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta a Társulási 
Megállapodás 3. 1. pontjának elsõ bekezdésének szövegét az alábbi 
módosítás illetve kiegészítés szerint: 
 
A társulás feladata a társult önkormányzatok közigazgatási területén 
összehangolt fejlesztése, közös társulási programok kialakítása abból a 
célból, hogy a Sajó-Bódva völgye és környékén korszerû, az EU komform 
regionális hulladékgazdálkodási rendszert alakítsanak ki és a térségben 
elõsegítse a felhagyott korszerûtlen és illegális hulladéklerakók 
felszámolását, környezetvédelmi projektet dolgozzanak ki (,). A 
megvalósításhoz nemzetközi pénzügyi alap támogatásának elnyerésére, 
valamint a társulás feladatainak megvalósításához szükséges egyéb 
belföldi pályázatot készítsenek és nyújtsanak be az önkormányzatok és 
szakmai befektetõk közremûködésével. 
 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester. 

 
 

44/2006 . (09 .21 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  ha tá roza t :  
 

Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodás módosításának elfogadása. 
 
Szuhakálló Önkormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta a Társulási 
Megállapodás 7. 6. pontjának módosítását az alapján, hogy Bõcs 
önkormányzata a felügyeleti szervbõl törlésre került. 
 
Így a Társulási Tanágy Felügyeleti szervként kizárólag Kazincbarcika 
önkormányzatát fogadja el. 
 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester. 

 
 

45/2006 . (09 .21 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  ha tá roza t :  
 

Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodás módosításának elfogadása. 
 
Szuhakálló Önkormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta a Társulási 
Megállapodás 7. 4. pontjának módosítását az alapján, hogy a Szakmai 
Tanácsadó Testületbõl a Bányavagyonhasznosító Rt. kimarad. 
 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester. 
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46/2006 . (09 .21 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  ha tá roza t :  
 

Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodás módosításának elfogadása. 
 
Szuhakálló Önkormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta a Társulási 
Megállapodás 3. 3. 1. pontjának módosítását az alapján, hogy a projekt 
cél meghatározásában a �Szuhakálló területén� kifejezés helyébe 
�Sajókaza területén� kifejezés lép. 
 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester. 

 
 

47/2006 . (09 .21 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  ha tá roza t :  
 

Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodás módosításának elfogadása. 
 
Szuhakálló Önkormányzatának Képviselõ-testülete elfogadta a Társulási 
Megállapodás 6. 5. pontjának szövegét az alábbi kiegészítés szerint: 
 
�A 2001/HU/16/P/PE010 sz. projekt során megvalósult létesítmények a 
Társulás tulajdonába kerülnek�. 
 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester. 

 
 

48/2006 . (09 .21 . )  sz .  K épv i se lõ - te s tü l e t i  ha tá roza t :  
 

Tárgy: A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodás módosításának elfogadása. 
 
Szuhakálló Önkormányzat Képviselõ-testülete elfogadta a Társulási 
Megállapodás 6.6. pontjának szövegét az alábbi kiegészítés szerint. 
 
�A Társulás jogutód nélküli megszûnése esetén a 2001/HU/16/P/PE010 sz. 
projekt során létrejött Társulási vagyon a társult tagok lakosságarányosan 
számított tulajdoni hányadok szerinti osztatlan közös tulajdonába kerül�. 
 
Határidõ: Értelemszerûen. 
Felelõs: Polgármester. 

 
 
Mivel más indítvány, javaslat nem volt, polgármester megköszönte az ülésen résztvevõk 
megjelenését, és az ülést bezárta. 
 

K.m.f. 

Tinyó Ottó             Dr. Herczeg Tibor 
polgármester                             jegyzõ 
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Borsod-Abaúj-Zemplén megye            SZUHAKÁLLÓ   község 
  

Szuhakálló Községi Önkormányzat 
Képviselõ-testülete 

2006. szeptember 21-én megtartott 
nyílt ülésének: 

  
a./ jegyzõkönyve, 
b./ tárgysorozata, 
c./ rendelete 
d./ határozata: 42, 43; 44; 45; 46; 47; 48 

  
 
 
T Á R G Y S O R O Z A T : 
 
 
 

Npr. Tárgy Elõterjesztõ 

1. A 2002-2006. közötti önkormányzati ciklus értékelése Tinyó Ottó 
polgármester 

2. 

Indítványok, javaslatok 
   1. A Sajó-Bódva Völgye és Környéke Hulladékkezelési 
Önkormányzati Társulás mûködésével kapcsolatos képviselõ-
testületi döntések. 

 

 

 
 
 
Szuhakálló, 2006. október 4. 
 
 
 
         Dr. Herczeg Tibor 
          jegyzõ 
 
 



 

 

11 

 

Ciklusértékelés Szuhakálló Községi Önkormányzat  
mûködésérõl, gazdálkodásáról 

2002-2006.  
 
 

2002. október 20-án megtartott önkormányzati választást követõen Szuhakálló 
Községi Önkormányzat megválasztott tisztségviselõi 2002. november 4-i 
alakuló ülésükön tették le az esküt. Szintén az alakuló ülésen ismertette a 2002-
2006. évekre vonatkozó programját a polgármester, melyet a testület 
jóváhagyólag elfogadott. 
 
A ciklusértékelõ beszámoló az idõszakban végzett munkát és a program 
végrehajtásának, megvalósulásának értékelését mutatja be a teljesség igénye 
nélkül. 
 
A legfontosabb feladat változatlanul a község teljes önállóságának megõrzése, az 
intézmények biztonságos és magas színvonalú üzemeltetése, fenntartása, valamint a 
Polgármesteri Hivatal a törvényi elõírások figyelembe vételével lakosság barát 
ügyintézést valósítson meg. 
 
A megnövekedett feladatokat változatlan létszámkerettel kellett megoldani, így a 
dolgozók intenzívebb és hatékonyabb munkavégzéssel tudtak ennek megfelelni.  
A ciklus elsõ felében ehhez jelentõsebb bérnövekmény is társult, de a késõbbiekben 
az állami normatívák csökkentek az evvel járó többletterhek az önkormányzatoknak 
okozott pénzügyi nehézséget. 
 
A képviselõ-testület döntéseinek megfelelõen bevezetett új helyi adókkal járó 
többletmunkát kisegítõ (közhasznú) munkavégzõkkel oldottuk meg. 
 
A megfelelõ színvonalú oktatást, nevelést nagyban segítették a szakmai 
továbbképzések, az oktatást segítõ eszközök (számítógépek, irodatechnikai 
eszközök) beszerzése, valamint az intézményeknél végrehajtott fejlesztések, 
beruházások. 
 
Önkormányzatunkban a törzsállományban változás egyáltalán nem volt, így az 
összeszokott, magas képzettségû munkavállalók a feladatokat a lakosság, a szülõk és 
a képviselõ-testület megelégedésére látták el. 
 
A község lakossága kisebb ingadozás mellett 1100 fõ körül állandósult és a lakosság 
összetételében sem következett be lényeges változás.  
 
Az intézmények közül az Általános Iskola gyermeklétszáma állandósult 130 fõ 
közelében, míg az óvodánál jelentõsebb növekedés következett be a ciklus végére. 
 
A munkanélküliség nem növekedett, annak ellenére, hogy térségünkben jelentõsebb 
munkahelyteremtés nem valósult meg.  
 
A szociális problémákat jelentõs mértékben enyhítette a közhasznú és közcélú 
foglalkoztatás, így a segélyezettek száma sem növekedett. 
Projektszerû közhasznú munkavégzéssel valósult meg a mûhely felújítása, a temetõ 
melletti, Petõfi úti, Május 1. úti, Bányásztelepi burkolt csapadék vízelvezetõ rendszer, 
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valamint nagy segítséget jelentett a buszvárók felújítása és az általános iskola 
beruházásnál végzett segédmunka. A Munkaügyi Központ által készített 
kiadványokban mindig szerepelnek a községünkben megvalósított programszerû 
munkavégzés fényképfelvételei. 
 
A szociális segélyezés átalakítása nem kedvez a foglalkoztatás további bõvítésének, 
és az sem, hogy a közhasznú munkavégzés 2007. január 1-tõl megszûnik, mint 
foglalkoztatási forma. 
 
A hatékony foglalkoztatás is közrejátszott, abban, hogy beiskoláztatási és 
tankönyvtámogatást, fizessünk az általános iskolai, középiskolai és felsõfokú iskolai 
tanulmányokat folytató diákjainknak. Minden évben csatlakoztunk a Bursa 
Hungarica Alapítványhoz és fizetési kötelezettségeinknek mindig  eleget tettünk. 
 
2002. évben kezdtük el az orvosi rendelõ felújítását Megyei Területfejlesztési 
támogatással. A II. ütem megvalósítására (fûtés, belsõ, külsõ festés) benyújtott 
pályázatunk nem nyert, ennek ellenére a munkálatokat el kellett végezni, mely csak 
3,5 m Ft-os célhitel felvételével valósulhatott meg. 
A képviselõ-testület tehát azonnal hitelt volt kénytelen felvenni, amely természetesen 
kihatással volt a további fejlesztések és beruházások megvalósítására, ütemezésére. 
 
A pénzügyi nehézség ellenére folytatódott a buszvárók építése befejezõdött az 
Arany J. út építése, megoldódott a temetõ melletti terület vízelvezetése. 
 
2003-ban elkészült az iskola bõvítési tervdokumentációja, korszerû lámpatesteket 
helyeztünk el a közvilágítás javítása céljából, amely energia megtakarítást is 
eredményezett.  
 
Óvoda festése mellett a nyílászárók cseréje is megoldódott. Következõ évben 
korszerûsítettük az óvoda konyháját és elkészült a község környezetvédelmi 
programja. Óvoda kerítés építése mellett kiemelkedik még az általános iskola 
nyílászáróinak cseréje. 
 
2005-ben rendkívül összehangolt munkával valósulhatott meg az iskola bõvítése, 
informatikai rendszerének bõvítése a XXI. század iskolája PHARE pályázat keretén 
belül. 
 
A megvalósított fejlesztések, beruházások felsorolását és a megvalósítás összegét az 
1. sz. melléklet tartalmazza. Összehasonlítva az elõzõ 4 év fejlesztéseivel 
megállapítható, hogy az összeg megduplázódott. 
Megvalósulhatott az eddigi legnagyobb és legsikeresebb beruházás az iskola 
bõvítésével és a térség legszebb, legkorszerûbb iskolájának átadási ünnepségét 
tarthattuk 2005. szeptember 4-én. A rekonstrukciónál természetesen lehetõvé vált az 
egymûszakos tanítás.  
 
Az európai uniós hazai, megyei támogatások mellett hitel felvételére kényszerült 
önkormányzatunk, melynek visszafizetése az elkövetkezendõ években biztosítható. 
Az önkormányzatok finanszírozása, normatív támogatása átalakult, így az 
intézmények fenntartása a támogatás csökkenése és az energiaárak növekedése 
miatt nem biztosítható.  
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A Gárdonyi Géza Általános Iskolában az 1-8. osztályos képzés a mostani színvonalon 
csak intézményfenntartó társulással oldható meg, ezért 2006. szeptember 1-jétõl az 
Ádám-Jenõ Központi Általános Iskola tagintézményévé vált iskolánk. 
 
A beruházások, fejlesztések természetesen önerõbõl nem valósulhattak volna meg. 
Sikeres pályázataink a bekerülési költség 67%-át fedezték és jelentõs segítséget 
jelentett a Szuhakálló Községért közalapítvány támogatása is. Ezen összegeket és 
támogatási jogcímeket a 2. sz. melléklet tartalmazza.  
 
A 3. sz. melléklet az általános iskola bõvítéssel kapcsolatos kiadásait, sikeres ÖNHIKI-s 
pályázatainkon elnyert összegeinket és közhasznú és munkatapasztalat szerzõ 
foglalkoztatás támogatására nyert összegeket tartalmazza. 
 
A beruházások nagyobb volumenben az intézmények fejlesztését szolgálták, így a 
lakosságot közvetlenül érintõ felújítások egyrésze elmaradt (járdák, árkok). 
 
A pénzügyi egyensúly fenntartásához hozzájárult, hogy a Mucsony-Alberttelep 
bérlakások eladása Mucsony Nagyközség Önkormányzat részére végre realizálódott, 
és a lakások eladásából befolyt összeg a mûködési kiadásokat enyhítette. 
Eredményre vezetett a tárgyalások a Mucsony nagyközségben található 
gyógyszertár bolt esetében, melynek vételárát 2 részletben fizette meg a szomszédos 
település. 
 
Csapadék vízelvezetõ árkok kiépítésével az árvízveszély csökkent, de nagyobb esõ 
felhõszakadás komoly gondot, problémát okozhat.          
 
Kastélykertben a kerítés építése tovább folytatódott, de a teljes bekerítés csak sikeres 
pályázat segítségével oldható meg.  
 
Az általános iskola bõvítésével a tornatetem bõvítése is megvalósult, így testnevelés 
órák tartására és községi, közösségi rendezvények megtartására is alkalmassá vált. 
 
A Bajcsy-Zs. u. 8. sz. alatti kisnemesi lakóház megvásárlásra került. Az életveszélyes 
épületen a szükséges megerõsítést, átépítést végrehajtották és az ingatlan 
hasznosítása az elkövetkezendõ években megoldódhat. 
 
Átadásra került a Sajókazai Hulladékkezelési Centrum, amely európai szintû 
hulladékkezelést, feldolgozást, tárolást valósít meg és remélhetõleg községünk 
lakóinak is biztosít munkahelyet. 
 
Nem épült meg az elkerülõ út jelenleg tendereztetése folyik. Községünkben is 
lehetõség van a szelektív hulladékgyûjtésre, melyet intézményeinkre is kiterjesztünk. 
 
Szennyvízberuházást önállóan megvalósítani nem tudtuk, ezért társulást hoztunk létre 
Sajókazával és Vadnával. Beadott pályázatunk sajnos elutasításra került. 
 
Nem vezetett eredményre a MÁV ZRT-vel folytatott tárgyalások sem a közmûvek és 
ingatlan területek átvétele ügyében. 
 
Községünkben rendkívül kevés civil szervezet mûködik. 
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A jobb közbiztonság érdekében mindent megtettünk, hogy Polgárõrséget hozzunk 
létre, de ez lakossági támogatás hiányában meghiúsult. 
 
Jelentõs mértékû lakóház építés nem valósult meg, de megindult a meglévõk 
korszerûsítése, felújítása és a megüresedettek új lakóra találtak. 
 
Településünk arculata a közintézmények felújításával, parkok, közterületek 
ápolásával, zöld területek növelésével, lakóházak felújításával és infrastrukturális 
fejlesztéssel (útépítés, vízelvezetõ árkok, buszvárók építésével) sokat javult és 
vonzóbbá vált. 
 
Az elmúlt 4 évben is meghatározó szerepet töltött be községünkben a kulturális és 
sportélet. 
 
Megrendezésre került a Május 1.-i Majális, a Pünkösdi Kulturális és Sportnap, a 
Sajóvölgyi Folklórfesztivál, a Bányászfúvós zenekarok Országos Találkozójának községi 
rendezvénye, a Hubertus Napi Lovasversengés, Idõsek Estje, a Falukarácsony. 
 
Magas színvonalúak voltak az intézmények hagyományos rendezvényei (évnyitók, 
ballagás, jótékonysági est, bálok, állatok világnapja, környezetvédelmi fotókiállítás). 
Sajnálatos, hogy a Rozmaring Népdalkör feloszlott, mert az utóbbi idõben, sikert 
sikerre halmoztak és számtalan fellépésükön bizonyították, hogy a megye legjobb 
népdalköreinek egyike. 
Az óvodában a hagyományápolás az iskolában a népzene és a színjátszás területén 
értek el sikereket.    
 
Önkormányzatunk az elmúlt 4 évben a rendkívül nehéz gazdasági körülmények 
között- sok esetben likviditási gondokkal küzdve- is biztosította intézményei zavartalan 
mûködését, jelentõs fejlesztéseket, beruházásokat hajtott végre. Átgondolt takarékos 
gazdálkodással a kitûzött célok jelentõs részét megvalósította, olyan célokat amely a 
lakosság elvárásainak is megfelelt. 
 
 
 
Szuhakálló, 2006. szeptember 12. 
 
 
 
 
                                                                                                               Tinyó Ottó 
                                                                                                             polgármester  
   



1. sz. melléklet 
 
 
 

Fejlesztések, beruházások 
 

2002-2006. 
 
 

 
 
 
Utak, vízelvezetés, járda                                           2.548 E Ft 
 
Hangtechnika, számítógép, irodatechn.                    2.772 E Ft 
 
Ingatlan vásárlás                                                             980 E Ft 
 
Orvosi rendelõ felújítása                                            6.203 E Ft 
 
Karbantartó mûhely felújítása                                          745 E Ft     
 
Intézmény festés (óvoda)                                          1   .657 E Ft 
     
Buszvárók, kerítések                                                        679 E Ft 
 
Bútor                                                                                 410 E Ft 
 
Iskola bõvítés                                                            96.352 E Ft  
 
Gépbeszerzés                                                                    290 E Ft 
 
Óvoda konyhai berendezések                                      1.875 E Ft 
 
Közvilágítás korszerûsítés                                                  578 E Ft 
 
Gépkocsi vásárlás                                                        1.849 E Ft  
 
Nyílászárók cseréje                                                      4.792 E Ft 
 
Egyéb eszköz (játék stb.)                                                   396 E Ft 
 
Hitel+kamat                                                                  6.796 E Ft 
                                                                              ________________  
                                                                                128.922 E Ft 
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2.sz. melléklet  
 

Sikeres pályázatok támogatási összege 
évenkénti bontásban 

 
 
2002.  
Lakásértékesítés                                  3.812 E Ft 
Útépítés tám. (UKI)                              1.283 E Ft 
Orvosi rendelõ (TEKI)                          2.000 E Ft 
                                                          ___________ 
                                                             7.095 E Ft 
 
2003.  
Lakás, telek ért.                                    2.740 E Ft 
CÉDE óvoda nyílászárók                     2.000 E Ft 
Érdekeltség növ. pály.                             200 E Ft 
                                                           ___________ 
                                                             4.940 E Ft 
 
2004.  
Iskola bõvítés (IKT)                            49.066 E Ft 
Lakás ért.                                             4.122 E Ft 
CÉDE (óvoda konyha)                        1.500 E Ft 
CÉDE (iskola nyílász.)                           2.000 E Ft 
Könyvéd. Program                               1.200 E Ft 
BM mûk.képt.önk.                                1.500 E Ft 
                                                         _____________  
                                                           59.388 E Ft 
 
2005.  
Iskola bõvítés (BM önerõ, TEKI)       13.656 E Ft 
Lakás ért.                                               699 E Ft 
                                                        ______________                                                                                                     
                                                          14.355 E Ft   
 
2006.  
ÉM, TEHU                                              464 E Ft 
Tornaterem (TEKI)                                 680 E Ft 
                                                        ______________  
                                                            1.144 E Ft  
                 Mindösszesen:    86.922 E Ft 
 
Szuhakálló Községért Közalapítványra fizetett összegek: 
2002. 1.694.000.-Ft 
2003. 2.226.000.-Ft 
2004.    659.883.-Ft 
2005.    717.997.-Ft 
2006.    532.000.-Ft  

_____________ 
     Összesen:     5.829.880.-Ft 
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3. sz. melléklet 
 
 

Iskola bõvítéssel kapcsolatos kiadások 
 
 

 
 
Pályázati 
támogatás 
 

 
Ft 

 

 
Önkormányzat
i saját 

Forrás 

 
Ft 

IKT PHARE tám. 60.976 E Ft IKT önrész 3.589 E Ft 
BM EU önerõ  5.884 E Ft IKT hitel  6.000 E Ft 
TEKI  8.453 E Ft IKT kapcsolódó 

munkák 
7.947 E Ft 

  Tornaterem önrész 4.809 E Ft 
  Tornaterem hitel  4.000 E Ft 
  Egyéb kiadások 

(színezés) 
1.400 E Ft 

 75.313 E Ft  27.745 E Ft 
 

Mindösszesen: 
 

103.058 E Ft 
  
 
ÖNHIKI-s pályázattal elnyert támogatások 
 
2002.   9.212 E Ft 
2003. 12.532 E Ft 
2004. 11.284 E Ft 
2005. 14.593 E Ft 
2006. 12.353 E Ft 
                     ____________  
                        59.974 E Ft 
 
Munkaügyi Központ Kazincbarcikai Kirendeltségétõl közhasznú és 
munkatapasztalat szerzõ foglalkoztatásra elnyert pályázati támogatási 
összegek  
 
 
2002. 6.051 E Ft 
2003. 7.790 E Ft 
2004. 8.109 E Ft 
2005. 7.608 E Ft 
2006. I. félév     2.908 E Ft 
                       ____________  
Összesen:      32.466 E Ft 
 
 


